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5orawa: protest w sprawie zmian w (omunikacji Mieiskiej W Krakowie obowiązuiqcych od
06.08.2016 roku w zakresie linii 292 i 152

W nawiązaniu do Państwa pisma (z dnia 15'07.2016 roku o znaku
T0.6120.1.259.2016) skierowanego do Rady i zarządu Dzielnicy V|| zwierzyniec w sprawie
zmiany funkcjonowania Komunikacji Miejskiej w Krakowie w zakresie między innymi |inii 292
pominę|i Państwo naiwaźniejszą kwestię a mianowicie skutki 'iakie te zmiany niosą dla
mieszańców osied|a Bory i olszanica (którzy róWnieź na|eżą do Dzie|nicy V|| Zwierzyniec)'
skupiono się na podkreś|eniu pozytywnych skutków zmian d|a mieszkańców Wo|iJustowskiej
a pominięto negatywne skutki d|a innych mieszkańcóW których te zmiany w głównej mierze
dotyczą. Negatywne skutki zmian wprowadzonych od dnia 06.08.2016 roku odczuwaiq
przede wszystkim mieszkańców osied|a Bory(które przypominamy równieź na|eżą do
Krakowa bo odnosimy Wrażenie że o rym zapomniano), którzy tak jak inni mieszkańcy
Krakowa, płacą podatki' Mieszkańcom BoróW trzykrotnie zmnie'isfono częstot|iwość jazdy
jedynej obsługującej ich |inii' za każdym razem spotykało się lo z € zdecydowanym protestem
mieszkańców a|e mimo to próbę tę ponownie poMórzono ze zdwoioną si|ą' Do dnia
05'08.2016 rsku autobusy z|ikwidowanej linii 292 jeździty z częstot|iwością co 20 minut a od
06.08.2016 r autobusy jedynej obstuguiącei ten teren |inii 252, jeżdżą co 40 min.
Mieszkańcy Borów i tak iuż czują się traktowani jak mieszkańcY drugiej kateBorii, a| € teraz

,,czara goryczy,, już się prze|a|a. Nie ma.ią kana|ifacji, sprawneBo wodociągu a teraz 'eszcze
trzykrotnie oBranicza się kursowanie jedynej linii i zmienia jej trasę w taki sposÓb że nie mogą
dotrzeć jednym ciągiem do centrum miasta. Miasto w ogó|e o nich zapomnia|o. Naj|epszym
dowodem na to jest Państwa pismo w którym pisze się o pozytywnych skutkach zmian d|a
miesfkańców Wo|i Justowskiei z zupełnym pominięciem mieszkańców Borów (w których te

',,



- €galywne zmlanY W najwięksfym fakresie uderzajq) iolszanicY' W piśmie tym, syBnowanym
jooptsem Z-cy Dyrektora Transportu Z|KiT' wyrażają Państwo nadzieię, że wprowacizone
Zmiany zostaną pofytywnie odebrane przez mieszkańcóW Dzielnicy V|l Zwierfyniec. Proszę
wybaczyć, aIe trudno coś takiego kornentować' olbrfymie oBnniczenie częstot|iwośc]
kUrsowania nowej łinii 252 w 5to5unku do z|ikwidowanej |inii 292 oraz zmiana
dolychczasowej trasy spowodowaĘ iż mieszkańcy Borów zosta|i praktycznie odcięci od
świaia' Na osied|u Bory mieszkajq ludzie którzy muszą codziennie dojeźdżać do sklepu (na
osied|u nie ma żadnego} i pracy a ich dzieci muszq w cywi|izowanym czasie dotrzeĆ do szkÓl W
oiszanicy i na terenie całego Krakowa oraz powrócić potem do swoich domów. Dzieciz Borów
uczęszczające do SzkoĘ Podstawowej i Gimnazjum sióstr Pijarek w o|szanicy mają teraz do
dyspofYcji .iednq |inię 252, która kursuje z częstot|iwościq co 40 minut. w drodze powrotnej
ze szkoły będą musiaty W slońcu, na deszczu ina mrozie czekać na niebezpiecznym
przystanku W o|s.anicy (bez zadaszenia i jakiejko|wiek zatoczki) na autobus. Aż strach
pomyś|eć co dzieci będą robić 'iak autobu5 Wypadnie z kursu (co się zdarza róWnież teraz) i
będą miaĘ w perspektywie około 1,5 godziny oczekiwania na jego przyjazd. fapewne
niektóre z nich zdecydują się na dojście do osied|a Bory na piechotę. Taka decYzja może
zakończyć się tragedią ponieważ na Bory od cmentarza nie ma żadnego chodnika ani
oświet| €nia wzd|uż ulicy o|szanickie,i. o iednych mieszkańców Krakowa dba się, aby nie
odczuli o8raniczenia cfęstot|iwości kursowania jednej z obstugujqcych ich |inii, fundu.iąc im
ko|ejnq dodatkową a drugim ogranicza 5ię trzYkrotnie cfęstot|iwość jedyn€j |inii nie daiqc w
zamian nic. I wreszcie nie mniej Ważna kwestia, czy ktoś podejmując te irracjonalne decvfje,
pomyślał choć przez chwi|ę o |udziach do.ieżdżaiących do i z pracy, zatrudnionych w firmach
z|okalizowanych obok osied|a Bory, ktÓrzy bardzo |icznie korzystali z us|uB przewozowych
rea|izowanych przez autobus linii 292 ? Tych firm jest bardzo dużo ł powstają nowe, a
naiwiększą MPL im. Jana Pawla lI w Ba|icach. Ta grupa pasażerów na pewno też wy.idzie na
wprost wyrażanym prfez Państwa nadziejom i odniesie się z uznaniem do wprowadzonych
z  m ia11 .

Zupetnie niezrozumiate jest d|a nas to, czym kierowaIi się Państwo podejmując
decyzję o uruchomieniu dodatkowej |inii 452, która kursuje po identycznej trasie jak |inia 152'
Decyzja taka wydaje się być nieekonomiczna i krzywdząca dla mieszkańców BorÓ\oi i
o|szanicy' Dzie|i się mieszkańców na ważnych i na Zupelnie nie Ważnych. Jednym dodaje się
dodatkowq |inie, żeby zniwelować skutki mniejszej częstot|iwość jednej z obstugujących ich
licznych Iinii, a drugim nie oferuje się nic. W jaki sposób zadbano o mieszkańców osied|a Bory
i olszanicy, żeby fniwelować negatywn€ skutki wprowadzonych zmian ? Nic nie zrobiono' W
tym miejscu uprŹedzając Państwa możliwą argumentację, iż mieszkańcy BorÓw mogq
korfYstać z ko|ejki, informujemy iż powYŹsze nie jest moż|iw€ z oczywistych wf8|ędów,
których nie będfiemy przvtaczać' Wystarczy spojrzeć na mapę i zobaczyć gdzie znaiduje się
osied|e Bory oraz gdzie znajdują się najb|iższe stacje kolejki ijakiiest do nich dojazd z BorÓW

Rozwiqzanie tej sytuacji nasuwa się samo {d|aczego nie wprowadzono go w zmianach
obowiązujacych od dnia 06.08.2016 roku ?). Aby zwiększyć częstot|iwość kursów na osiecl|e



Bory wystarczy o ieden przystanek pnedłużyć |inię 152. Autobus może zawracać na nowo
wybudowanym rondzie na Borach (skrzyżowanie u|ic Medweckiego i otszanickiei). Jego
pierwszym przystankiem w stronę Aleji Przyjaźni bytby pnystanek o|szanica Bory a w
przeciwnym kierunku, końcowym przystankiem byłby cmentarz o|szanica (postój pozostałby
w tym samym m|ejscu). Nie iest to idealne rozwiązanie, a|e zapewnia mieszkańcom
moż|iwość dotarcia do centrum Krakowa (bezpośrednio pod Teatr Bagatelę - jako duży i
WażnY węfel komunikacyiny), gdzie mogą przesiqść się na |inie tramwajowe zmierzające w
różnych kierunkach. Rozwiązanie to również fwiększa częstot|iwość i możliwość dotarcia do
linii autobusowych, które obstuBu,ią mieszkańców Wo|. Justowskiei ti. między innymi 1o2 i
452. Mieszkańcy Borów mieliby do dyspozycji dwie linie 252 i 15f'

oczeku.iemy, iż najpóźni € j do końca bieżącego miesiąca (przed rozpoczęciem roku
sfko|nego) wprowadzone zostanie w żYcie przedstawione rozwiązanie {w faproponowanei
|ub zmodyfikowanej formie} lub inne zaproponowane pnez Państwa, które zapewni nam
obsługę w zakresie komunikac,ii miejskiej na nie gorszym poziomie niż miało to miejsce do
dnia 05'08,2016 r Mieszkańcy osied|i Bory i olszanica chcą być traktowani na równi z innym
mieszkańcami Krakowa i Dzielnicy Vl| Zwierzyniec. oświadczamy, iż będziemy korzystać ze
Wszystkjch dostępnych nam środków, aby zapewnić godziwe i bezpieczne dojafdy i powrotY
nas i naszych dzieci do pracy i szkoty' Liczymy na Państwa szybką reakcję w przedmiotowej
sprawie. Oczekujemy niezwlocznej odpowiedzi na ninieisze pismo.
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Do wiadomóści:

.Miejskie Przedsiębiorstwo Komunikacyjne 5.A.

.Rada i Zarfąd Dzielnicy V|| zwierzvniec

-Prezydent Miasta Krakowa Jacek Majchrowski
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